
Oświadczenie złożone 

przez senatora Aleksandra Szweda 

na 49. posiedzeniu Senatu 

w dniu 27 września 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rodziny i polityki społecznej Marleny Maląg 

Szanowna Pani Minister! 

Rząd Prawa i Sprawiedliwości, wychodząc naprzeciw oczekiwaniom większości emerytów i rencistów, 

obok wdrożonej wcześniej trzynastej emerytury przygotował w 2021 r. dodatkową, czternastą emeryturę. 

Pierwotnie rząd zakładał, że czternasta emerytura będzie świadczeniem jednorazowym, wypłacanym jesienią 

2021 r. tym emerytom i rencistom, którzy pobierają niższe świadczenia. Ale od tego czasu sytuacja się zmie-

niła. Po 2 latach pandemii koronawirusa wszyscy liczyliśmy na złapanie oddechu, na to, że w końcu zaznamy 

trochę spokoju. Wtedy wybuchła wojna w Ukrainie. Jednym z jej skutków, z którymi mierzy się dzisiaj cała 

Europa, jest inflacja. Sankcje nałożone na Rosję, rezygnacja z dostaw rosyjskich surowców – to wszystko 

przekłada się na wzrost cen paliwa, a w efekcie wszystkich produktów. To cena, którą wszyscy solidarnie 

płacimy za sprzeciw wobec rosyjskiego bestialstwa. Do wszystkich pozytywnych działań w zakresie walki 

z inflacją rząd dodał również czternastą emeryturę w 2022 r. 

Trzynasta czy czternasta emerytura to wsparcie, o którym jeszcze kilka lat temu nikomu się nawet nie śni-

ło. Jest ono pozytywnie ocenianie również w moim regionie. Dziękując za niniejszy program, proszę o udzie-

lenie informacji dotyczącej realizacji czternastej emerytury w 2021 r. i w roku bieżącym, tj. wskazanie, jaka 

jest kwota łączna przyznanych świadczeń, ilu emerytów i rencistów zostało objętych świadczeniem oraz ile 

środków przekazano na jego realizację. Szczególnie prosiłbym o uwzględnienie danych dotyczących gmin 

z 3 powiatów województwa dolnośląskiego: kłodzkiego, dzierżoniowskiego i ząbkowickiego. 

Z poważaniem  

Aleksander Szwed 

 
 


